

MAJOR S.E. CROUCHER, MMM, CD



Born in Wabush, NL, Major Croucher joined the Canadian Forces in 1987 as a Field Engineer. Upon completion of trades training in Chilliwack, British Columbia, he was posted to 5e Régiment du Génie de Combat, Canadian Forces Base Valcartier, Québec. While there he completed the Combat Diver Course and was promoted to the rank of Corporal in 1990.

In July 1991, he was posted to 4 Engineer Support Regiment, Canadian Forces Base Gaagetown, NB. During this posting, he completed the Basic Explosive Ordnance Disposal Course, the Combat Leader Course and was promoted to the rank of Master Corporal.

In 1995, he was promoted to the rank of Sergeant and posted to Canadian Forces Northern Area Headquarters, Yellowknife, NT, where he worked extensively with the Canadian Ranger Patrol Group situated throughout Northern Canada. Sergeant Croucher also underwent training at the Naval School Explosive Ordnance Disposal in Indian Head, Maryland, USA, where he earned a qualification in Advanced Explosive Ordnance Disposal with the United States military.

In 1998, Sergeant Croucher was posted back to 4 Engineer Support Regiment and was employed as an engineer troop reconnaissance NCO. He also completed training in the United Kingdom and earned a qualification in Biological and Chemical Ordnance Disposal (NATO) with the British Army. In 1999, he was promoted to the rank of Warrant Officer and employed as an engineer troop Warrant Officer and the Squadron Operations NCO.

In 2002, Warrant Officer Croucher was posted to the Explosive Ordnance Disposal School which lies within the Canadian Forces School of Electrical and Mechanical Engineering but later moved to the Canadian Forces School of Administration and Logistics in Borden, Ontario. While there he completed the Improvised Explosive Device Disposal Course and the NATO Explosive Ordnance Disposal Staff Officer/Non-commissioned Officer Course with the British Army in the United Kingdom. On promotion to Master Warrant Officer, he was posted to 1 Combat Engineer Regiment as a Squadron Sergeant Major in 2004.

Promoted to the rank of Chief Warrant Officer in December 2008, he was posted to the Canadian Forces School of Military Engineering in July 2009, as the School Chief Warrant Officer. In June 2012, Chief Warrant Officer Croucher was posted to the Combat Training Centre as the Formation Chief Warrant Officer and in July 2015 he assumed the duties as Division Sergeant-Major for the 5th Canadian Division, the Mighty Maroon Machine.

In August 2018, he was commissioned under the Special Requirements Commissioning Plan and took on the role as the Corps Major. In 2021 he was assigned as the OC Standards, a position he maintained until Sep 2024.

Major Croucher was appointed to the Order of Military Merit as a Member in 2013. He has deployments as part of the Canadian contribution to the United Nations Assistance Mission in

Rwanda, the United Nations Mission to Ethiopia and Eritrea as well as a deployment to Afghanistan under Operation ENDURING FREEDOM, Combined Task Force Bayonet.

Maj Croucher is married and the proud father of two adult children. He will retire on 31 Oct 2024 and remain in the local Oromocto area.

MAJOR S.E. CROUCHER, MMM, CD



Né à Wabush, à Terre-Neuve-et-Labrador, le major Croucher s'est enrôlé dans les Forces canadiennes en 1987 à titre d'ingénieur de campagne. Après avoir terminé sa formation professionnelle à Chilliwack, en Colombie-Britannique, il a été affecté au 5e Régiment du génie de combat, à la base des Forces canadiennes Valcartier, au Québec. Il y a suivi le cours de plongeur de combat et a été promu au grade de caporal en 1990.

En juillet 1991, il est affecté au 4e Régiment d'appui du génie de la base des Forces canadiennes Gagetown, au Nouveau-Brunswick. Au cours de cette affectation, il suit le cours de base sur la neutralisation des explosifs et munitions, le cours de chef de combat et est promu au grade de caporal-chef.

En 1995, il a été promu au grade de sergent et affecté au quartier général du Secteur Nord des Forces canadiennes, à Yellowknife, dans les Territoires du Nord-Ouest, où il a travaillé de manière intensive avec le Groupe de patrouille des Rangers canadiens réparti dans tout le Nord du Canada. Le sergent Croucher a également suivi une formation à l'École navale de neutralisation des explosifs et munitions à Indian Head, Maryland, aux États-Unis, où il a obtenu une qualification avancée en neutralisation des explosifs et munitions auprès de l'armée américaine.

En 1998, le sergent Croucher a été réaffecté au 4e Régiment d'appui du génie et a été employé comme sous-officier de reconnaissance de troupes du génie. Il a également suivi une formation au Royaume-Uni et a obtenu une qualification en élimination des munitions biologiques et chimiques (OTAN) auprès de l'armée britannique. En 1999, il a été promu au grade d'adjudant et a été employé comme adjudant de troupes du génie et sous-officier des opérations de l'escadron.

En 2002, l'adjudant Croucher a été affecté à l'École de neutralisation des explosifs et munitions, qui fait partie de l'École de génie électrique et mécanique des Forces canadiennes, mais qui a ensuite été transféré à l'École d'administration et de logistique des Forces canadiennes à Borden, en Ontario. Il y a suivi le cours de neutralisation des engins explosifs improvisés et le cours d'officier d'état-major/sous-officier de neutralisation des explosifs et munitions de l'OTAN auprès de l'armée britannique au Royaume-Uni. Après sa promotion au grade d'adjudant-maître, il a été affecté au 1er Régiment du génie de combat en tant que sergent-major d'escadron en 2004.

Promu au grade d'adjudant-chef en décembre 2008, il est muté à l'École du génie militaire des Forces canadiennes en juillet 2009, à titre d'adjudant-chef de l'École. En juin 2012, l'adjudant-chef Croucher est muté au Centre d'instruction au combat à titre d'adjudant-chef de formation et, en

juillet 2015, il assume les fonctions de sergent-major de division pour la 5e Division canadienne, la Mighty Maroon Machine.

En août 2018, il a été commissionné dans le cadre du Plan de mise en service pour besoins spéciaux et a assumé le rôle de major du corps. En 2021, il a été nommé commandant en chef des normes, poste qu'il a conservé jusqu'en septembre 2024.

Le major Croucher a été nommé membre de l'Ordre du mérite militaire en 2013. Il a été déployé dans le cadre de la contribution canadienne à la Mission d'assistance des Nations Unies au Rwanda, à la Mission des Nations Unies en Éthiopie et en Érythrée ainsi qu'en Afghanistan dans le cadre de l'opération ENDURING FREEDOM, Force opérationnelle interarmées Bayonet.

Le major Croucher est marié et père de deux enfants adultes. Il prendra sa retraite le 31 octobre 2024 et demeurera dans la région d'Oromocto.